
1 

 

   Protokół  XIX sesji 
Rady Miejskiej we Włoszczowie 

z dnia  28 maja 2020 roku 
 

                Obrady dziewiętnastej sesji Rady Miejskiej we Włoszczowie  rozpoczęły się 

o godzinie 1520 i trwały do godzinny 1650. W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych zgodnie 

z listą obecności (nieobecny radny Mirosław Małecki).  

W sesji uczestniczyli również: 

1. Grzegorz Dziubek – Burmistrz Gminy, 

2. Sławomir Owczarek – Dyrektor Biura ds. Inwestycji, 

3. Henryka Skiba – Sekretarz Gminy, 

4. Dariusz Górski – Skarbnik Gminy, 

5. Michał Ślęzak  - Naczelnik Wydziału MRO, 

6. Monika Kowalska-  Naczelnik Wydziału SO, 

7. Marta Grabiec  - Dyrektor OPS we Włoszczowie, 

8. Arkadiusz Milewski – Z-ca Dyrektora SCO we Włoszczowie, 

9. Iwona Boratyn – Rzecznik Prasowy Gminy Włoszczowa. 

 

Przewodniczący Rady - powitał wszystkich zaproszonych gości biorących udziału w sesji.   

 

Do punktu 1  

Przewodniczący Rady - otworzył obrady dziewiętnastej nadzwyczajnej sesji VIII kadencji 

Rady Miejskiej we Włoszczowie. 

Stwierdził, iż zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 14 radnych i obrady  

są prawomocne.  

Na sekretarza obrad powołał Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Krzysztofa Suligę.  

 

Do punktu 2 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są uwagi lub propozycje do porządku obrad, uwag 

i propozycji nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady – poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad  

Głosowanie :  14 głosów „za” (jednogłośnie),  porządek obrad  został przyjęty. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie  prawomocności obrad, powołanie sekretarza obrad.  

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu     XVIII sesji  VIII kadencji Rady Miejskiej we Włoszczowie. 

4. Informacja Burmistrza z realizacji uchwał z  XVI , XVII , XVIII sesji Rady Miejskiej. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za zapewnienie opieki 

w Samorządowym Żłobku we Włoszczowie oraz maksymalnej wysokości opłaty  

za wyżywienie, 

2) stypendiów dla studentów, 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Włoszczowa,  

4) wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Włoszczowa, 

5) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli 

oraz określenia sezonu kąpielowego w 2020 roku, 

6) zmian w budżecie Gminy Włoszczowa na 2020 rok, 

7) zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Włoszczowa 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy  
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o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok. 

7. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok. 

8. Raport o stanie Gminy Włoszczowa za 2019 rok. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamkniecie obrad. 

 

Do punktu 3 

Przyjęcie protokołu  XVIII sesji  VIII kadencji Rady Miejskiej we Włoszczowie. 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do Rady informując, iż protokół  XVIII sesji  Rady 

Miejskiej VIII kadencji z dnia 24 kwietnia 2020r. pozostawał do wglądu w Biurze Rady  

Miejskiej, każdy radny miał możliwość zapoznania się i wniesienia uwag.  Zapytał czy   

są  uwagi co do treści protokołu. W związku z tym, że nie zostały zgłoszone żadne uwagi, 

protokół poddany został pod głosowanie. 

Głosowanie: 14 głosów „za”  -  protokół został przyjęty. 

 

Do punktu 4 

Informacja Burmistrza z realizacji uchwał z  XVI , XVII , XVIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady – poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z  realizacji 

uchwał.  

Burmistrz - poinformował, iż : 

na XVI sesji Rady Miejskiej w dniu 25 lutego  2020r. podjęto   12 uchwał, które przekazano: 

− w dniu 26 lutego 2020r. r. Wojewodzie Świętokrzyskiemu w trybie art. 90 ustawy z dnia 

8 marca 1990r. o samorządzie gminnym – 10 uchwał, 

−  Regionalnej Izbie Obrachunkowej – w trybie art.11 ustawy z dnia 7 października 1992r. 

o regionalnych izbach obrachunkowych – 2 uchwały, 

−  przekazano do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego 

w trybie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2000r. o ogłoszeniu aktów normatywnych 

i niektórych aktów prawnych - 3 uchwały. 

 

na XVII sesji Rady Miejskiej w dniu 27 marca  2020r. podjęto  4 uchwały, które przekazano: 

− w dniu 30 marca 2020r. r. Wojewodzie Świętokrzyskiemu w trybie art. 90 ustawy z dnia 

8 marca 1990r. o samorządzie gminnym – 1uchwałę, 

−  Regionalnej Izbie Obrachunkowej – w trybie art.11 ustawy z dnia 7 października 1992r. 

o regionalnych izbach obrachunkowych – 3 uchwały, 

−  przekazano do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego 

w trybie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2000r. o ogłoszeniu aktów normatywnych 

i niektórych aktów prawnych - 2 uchwały. 

 

na XVIII sesji Rady Miejskiej w dniu 24 kwietnia  2020r. podjęto  7 uchwał, które przekazano: 

− w dniu 28 kwietnia 2020r. r. Wojewodzie Świętokrzyskiemu w trybie art. 90 ustawy z dnia 

8 marca 1990r. o samorządzie gminnym – 1 uchwałę, 

−  Regionalnej Izbie Obrachunkowej – w trybie art.11 ustawy z dnia 7 października 1992r. 

o regionalnych izbach obrachunkowych – 6 uchwał, 

−  w dniu 24 kwietnia 2020r. przekazano do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Świętokrzyskiego w trybie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 20 lipca 2000r. 

o ogłoszeniu aktów normatywnych i niektórych aktów prawnych - 5 uchwał. 

 

Burmistrz przedstawił sposób realizacji uchwał podjętych na XVI , XVII i XVIII  sesji. 

Poinformował również, że w okresie między sesjami wydał 34 zarządzenia dotyczące 

funkcjonowania Urzędu i jednostek organizacyjnych. 
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Do punktu 5.1 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za zapewnienie opieki 

w Samorządowym Żłobku we Włoszczowie oraz maksymalnej wysokości opłaty  

za wyżywienie 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytania  do projektu uchwały, pytań nie wniesiono, 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/139/20 zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat  

za zapewnienie opieki w Samorządowym Żłobku we Włoszczowie oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie. 

Do punktu 5.2 

stypendiów dla studentów 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytania  do projektu uchwały. 

Radna Anna Błaszczyk – zapytała czy nie warto byłoby zrobić tabelę mówiąca o tym ilu 

studentów  otrzymało stypendia i ilu z tych studentów jest pracownikami zatrudnionymi  

w naszej Gminie. Celem przyznania stypendiów jest motywacja, aby wracali i u nas 

podejmowali pracę. 

Henryka Skiba Sekretarz Gminy – odpowiedziała, że począwszy od ubiegłego roku 

sporządzany jest Raport o stanie Gminy i dane dotyczące ilości stypendystów i wysokości 

wypłaconych stypendiów są umieszczone w Raporcie. Natomiast w naszej ocenie niezasadne 

jest śledzenie dalszych losów indywidualnych osób, którym przyznano stypendia w celu 

prowadzenia ewidencji, czy pracują te osoby na terenie naszej Gminy czy też nie. Takich 

danych nie można zbierać ani upubliczniać. Studenci podpisują zgodę na przetwarzanie 

danych osobowych tylko dla celów wypłacenia świadczenia, którym jest stypendium. Dane 

dotyczące ilości stypendystów i wysokości wypłaconego stypendium będą co roku 

uwzględniane w Raporcie. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania, więcej pytań nie wniesiono 

przystąpiono do głosowania.     

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/140/20 w sprawie stypendiów dla studentów. 

Do punktu 5.3 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Włoszczowa 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytania do projektu uchwały, pytań nie wniesiono 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/141/20 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Włoszczowa. 

Do punktu 5.4 

wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Włoszczowa 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytani  do projektu uchwały, pytań nie wniesiono 

przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/142/20 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie służebnością gruntową 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Włoszczowa. 

Do punktu 5.5 

wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli oraz 

określenia sezonu kąpielowego w 2020 roku 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytani  do projektu uchwały. 

Radna Anna Błaszczyk – zapytała czy są rekomendacje Sanepidu dotyczące otwarcia 

kąpieliska w związku z obecnie panującą sytuacją. 

Sławomir Owczarek – Dyrektor Biura ds. Inwestycji -  poinformował, iż projekt uchwały był 

konsultowany ponieważ wymaga zaopiniowania. To, że jest ono utworzone nie oznacza,  
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że  jeśli będą rekomendacje w tym momencie, żeby nie otwierać takiego kąpieliska to  będzie 

otwarte. Natomiast jeśli w tym okresie będzie możliwość otwarcia takiego miejsca 

okazjonalnie wykorzystanego na kąpielisko to musi być odpowiednio wcześniej podjęta 

stosowna uchwała z zachowaniem wszystkich procedur. Dlatego też, żeby być 

przygotowanym na możliwość  otwarcia kąpieliska to musi być podjęta uchwała. Jakie będą 

w tym okresie przepisy epidemiologiczne jakie zakazy to życie pokaże. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania, więcej pytań nie wniesiono, 

przystąpiono do głosowania.     

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/143/20 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli oraz określenia sezonu kąpielowego w 2020 roku. 

Do punktu 5.6 

zmian w budżecie Gminy Włoszczowa na 2020 rok 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytania  do projektu uchwały. 

Radny Jerzy Wiśniewski – zwrócił się do Skarbnika z pytaniem czy dofinasowanie z 

Funduszu Dróg Samorządowych wskazane w  uchwale w wysokości 615 996,00 zł to środki 

nowo pozyskane czy zaplanowane wcześniej. 

Skarbnik Gminy –poinformował, iż są to nowe środki finansowe.  

Radny Jerzy Wiśniewski – powiedział, że skoro są to nowe środki to zapytał dlaczego całą 

kwotę 615 669, 00 zł przeznaczono tylko na miasto, natomiast wieś nie skorzystała z żadnej 

kwoty, ani jednej złotówki na drogi. Jest to przykre, skoro przyszły pieniądze na  drogi 

samorządowe w Gminie Włoszczowa, a wieś nic nie otrzymała wszystko poszło na miasto. 

Na Rewitalizację miasta  przeznaczone zostały duże pieniądze, to się chwali, lecz wieś też 

powinna korzystać ze środków finansowych na drogi, bo są takie potrzeby. Dlaczego z tych 

pieniędzy żadna złotówka nie trafiła na wieś np. do Kurzelowa.  

Skarbnik Gminy – poinformował, że jeżeli chodzi o wniosek z Funduszu Dróg 

Samorządowych to składa się go na konkretną drogę. To nie jest Fundusz, gdzie do jednego 

worka można wrzucić kilka dróg i otrzymuje się jakąś kwotę pieniędzy. Tak jak  

we wszystkich wnioskach finansowanych z budżetu państwa, czy też z Unii muszą one  

spełniać odpowiednie kryteria.   

Burmistrz – odniósł się do zadanego pytania- powiedział, iż Skarbnik właściwie już 

odpowiedział,  niemniej jednak konkretny wniosek został złożony na konkretne drogi.  

To chyba ostatni wniosek w Gminie Włoszczowa na drogi spełniające konkretne kryteria,  

w celu pozyskania środków finansowych w ramach tego programu. Aby otrzymać 

dofinansowanie to każda droga musi spełniać odpowiednie kryteria odnośnie np. szerokości, 

aspekty bezpieczeństwa itp. Mówiąc o drogach na terenie miasta i gminy  proszę zauważyć, 

które drogi na tych terenach zostały nam jeszcze do wybudowania  na terenie wiejskim  

i miejskim. Pozostały tylko dwie drogi gminne, ale tylko na jedną z tych dróg  potencjalnie  

moglibyśmy otrzymać środki, chodzi tu o drogę - ulica Śląska, która jest własnością gminy. 

Pozyskanie środków będzie możliwe, gdy staniemy się pełnoprawnym właścicielem drogi 

oraz uregulowanie stanu geodezyjnego ulicy Konopnickiej. To są tylko te dwie drogi gminne 

do budowy.  W poprzedniej kadencji wykonaliśmy dziesiątki kilometrów dróg, gdy się 

jeszcze doda drogi powiatowe to będą setki kilometrów zrealizowanych inwestycji 

drogowych. Było to nie tylko łatanie dziur, remonty cząstkowe ale również budowanie od 

podstaw. Dotyczy to również miejscowości Kurzelów. W Kurzelowie do budowy pozostała 

tylko jedna ulica Krótka, zrealizowane był ulice Buczka, droga koło Domu Kultury, droga 

powiatowa  w kierunku Komparzowa, gdzie gmina partycypowała wraz z powiatem w 

kosztach. Wyremontowano również ulicę Kolonia w Kurzelowie, w innych lata na terenie 

Kurzelowa czy też innych miejscowości tyle dróg nie powstało co teraz. Jeśli tylko będzie 

możliwość pozyskania środków, kryteria zostaną złagodzone choćby na inne drogi np. polne, 

na pewno o takie środki będziemy się ubiegać. 

Radny Jerzy Wiśniewski -  powiedział, że nikt nie neguje tego, że drogi są robione i dużo ich 

zrobiono zarówno w poprzedniej jak i obecnej kadencji, ale wypowiedź nie odnosiła się tylko 
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do Kurzelowa ale również do innych miejscowości na terenie gminy. Dodał, że w Kurzelowie 

do budowy nie jest tylko jedna droga ale  trzy drogi do budowy. 

Sławomir Owczarek Dyrektor Biura ds. Inwestycji – zwrócił się do radnego Jerzego 

Wiśniewskiego informując, iż  z tej kwoty nie  można środków przeznaczyć na inne drogi. 

Dawniej „Schetynówki”  dziś to jest Fundusz Dróg Samorządowych. Żeby droga mogła 

zostać dofinansowana to musi spełniać wszystkie parametry drogi łącznie z chodnikami, tak 

jak wcześniej wspomniał Burmistrz. W obecnej chwili  pozostaje ulica Śląska, którą 

gdybyśmy przejęli to się kwalifikuje do tego, aby ją  zaprojektować zgodne ze wszystkimi 

parametrami technicznymi jakie są wymagane.  

Skarbnik Gminy – poinformował, iż dziś została rozdana zmiana do pierwotnego projektu 

uchwały w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego,  dotacja podmiotowa 

zmniejszenie dotacji podmiotowej dla Domu Kultury we Włoszczowie 300 000,00 zł 

z przeniesieniem na dotację celową na realizację projektu modernizacja Domu Kultury  

we Włoszczowie w ramach  projektu „Kompleksowa rewitalizacja miasta Włoszczowa”. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania do projektu uchwały, więcej pytań nie 

wniesiono przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/144/20 w sprawie  zmian w budżecie Gminy Włoszczowa na 2020 rok.   

Do punktu 5.7    

zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Radna Anna Błaszczyk – zwróciła się z pytaniem na co konkretnie zostanie przeznaczony 

kredyt. Jak również o sieć ciepłowniczą, było zawiadomienie o ofercie i plan nie został 

wykonany więc pieniądze, które były przeznaczone na modernizację sieci ciepłowniczej 

pozostały, to gdzie się znajdują te pieniądze i dlaczego tego planu nie wykonano. Teraz jest 

nowy kredyt dość pokaźny, więc pytanie na co zostanie przeznaczony. Jeśli będzie również 

budowana hala odpadów zmieszanych  i wskazany jest koszt dofinansowania 6,8 miliona 

złotych natomiast całkowity koszt budowy powyżej 10 milionów złotych, czy gmina posiada 

środki na tę inwestycję, czy też będzie zaciągany kredyt. 

Skarbnik Gminy -  odpowiedział, iż kredyt wynika z uchwalonego budżetu  na 2020 rok  

na pokrycie planowanego deficytu w 2020 roku, który wynika miedzy innymi  

z zaplanowanych inwestycji. Przeznaczenie kredytu jest rozpisane dokładnie w załączniku  

Nr 3 uchwały budżetowej „Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane  

do poniesienia w 2020 roku”. Na etapie projektowania budżetu planowana kwota kredytu 

wynosiła  6,2 miliona złotych, w marcu br. zmianami w budżecie zmniejszono do kwoty  

4 miliony złotych. W 2019 roku nie był zaciągany kredyt. Obecnie panująca sytuacja zmusiła 

do podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu, następnie musimy wystąpić  

do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach o wydanie opinii w tej sprawie. W trzecim 

kwartale będzie wiadomo czy ten kredyt będziemy musieli uruchamiać, jest ewentualnym 

zabezpieczeniem utrzymania płynności finansowej Gminy. Przy obecnie panującej pandemii 

mamy spadek w dochodach w udziale podatku od osób fizycznych, w kwietniu wynosił 37 % 

w stosunku do kwietnia 2019 roku. To są mniejsze wpływy o 600 tysięcy złotych.  

Również wpływy z podatku od nieruchomości będą mniejsze niż planowane, w związku  

z wprowadzonymi ulgami dla osób fizycznych prowadzących działalność gospodarczą 

i przedsiębiorców, którzy złożą wnioski. Zmniejszone zostaną wydatki bieżące oraz zadania  

inwestycje bieżące, które nie są wymagane, ale może się tak okazać, że trzeba będzie pod 

koniec roku ten kredyt uruchomić, dlatego musi być wywołana uchwała i być zaopiniowana 

przez RIO oraz rozstrzygnięty przetarg i wyłoniony Bank. Obecnie nie wiadomo czy zostanie 

ten kredyt zaciągnięty w 100 %.   Natomiast jeśli chodzi o modernizację wysypiska śmieci - 

ten projekt w całości realizuje Spółka PGKiM we Włoszczowie, Gmina do tego projektu  

nie dokłada żadnej kwoty, Spółka ma podpisaną umowę z Wojewódzkim Funduszem 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania do projektu uchwały, więcej pytań  
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nie wniesiono przystąpiono do głosowania.                             

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła 

uchwałę Nr XIX/145/20 w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Do punktu 6  

Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Włoszczowa 

z organizacjami pozarządowymi wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2019 rok 

Przewodniczący Rady – zapytał czy  ktoś chciałby zabrać głos, pnie było zgłoszeń 

przystąpiono do głosowania nad przyjęciem sprawozdania.  

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) 

przyjęła sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Włoszczowa z organizacjami 

pozarządowymi wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na 2019 rok. 

Do punktu 7 

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok 

Przewodniczący Rady – zapytał czy  ktoś chciałby zabrać głos. 

Radna Anna Błaszczyk – poinformowała, iż ma spostrzeżenia co do Oceny  Zasobów Pomocy 

Społecznej w zakresie liczby dzieci w wieku od 0 do 3 lat.  Przyrost o 150 dzieci 

w porównaniu do dzieci w wieku 4 - 6 lat. Liczba miejsc w Żłobku 20, a brakujących jest 18 

W związku z tym pytanie czy nie warto byłoby się zastanowić nad drugim Żłobkiem, skoro 

brakuje miejsc. Na pewno takich dzieci będzie coraz więcej, miasto się rozwija powstają 

nowe bloki mieszkalne. Jest również pozytywna informacja, że zmniejsza się liczba osób 

korzystających z pomocy społecznej, z uwagi na wprowadzane Programy w naszym kraju. 

Burmistrz – udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące Żłobka - w momencie kiedy była 

podejmowana decyzja o budowie Żłobka nie wiadomo było jakie będzie zainteresowanie. 

Zwłaszcza, że na etapie budowy Żłobka i po wybudowaniu mieliśmy problem z  zebraniem 

20 dzieci, było zgłoszonych 13-14 dzieci. Jeśli będzie większe zapotrzebowanie będziemy się 

starać adoptować jakiś budynek na Żłobek, czy też wybudować drugi z wykorzystaniem 

środków zewnętrznych, ponieważ nie jesteśmy w stanie zrealizować takiej inwestycji 

wyłącznie z własnych środków  finansowych. 

Przewodniczący Rady -  zapytał czy  ktoś chciałby jeszcze zabrać głos, więcej pytań nie 

zgłoszono przystąpiono do głosowania nad przyjęciem Oceny Zasobów Pomocy Społecznej.   

W wyniku głosowania Rada Miejska we Włoszczowie 14 głosami „za” (jednogłośnie) 

przyjęła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok.  

Do punktu 8 

Raport o stanie Gminy Włoszczowa za 2019 rok 

Burmistrz –poinformował, iż  Raport o stanie gminy za 2019 rok został opracowany  

na podstawie art. 28aa ustawy o samorządzie gminnym. Raport obejmuje podsumowanie 

działalności Burmistrza w roku poprzednim, w telegraficznym skrócie przedstawi Raport 

odniósł się do zrealizowanych zadań w zakresie: 

Oświaty   

➢ opiekę nad małymi dziećmi sprawuje funkcjonujący już  Żłobek, 

➢ edukacja w młodego człowieka budowa nowych wielofunkcyjnych boisk sportowych, 

przyznawanie co roku stypendiów dla uzdolnionej młodzieży szkolnej szkół 

podstawowych i studentów, dożywianie dzieci w szkołach, 

Polityki senioralnej 

➢ wspieranie działalności seniorów,  

➢ współpraca z organizacjami pozarządowymi, Gmina Włoszczowa ma jeden  

z większych wskaźnik w województwie i w kraju pod względem liczby organizacji 

pozarządowych funkcjonujących na terenie naszej gminy, widać aktywność 

społeczeństwa działalność w różnych obszarach (Koła Gospodyń Wiejskich,  Kluby 

seniorów, organizacje młodzieżowe, Stowarzyszenia) ta działalność daje dużą 

wartość dodaną. 
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Inwestycje ekologiczne 

➢ oddziaływanie na środowisko realizowany jest Program usuwania wyrobów 

zawierających azbest,  

➢ energia odnawialna  instalowane są instalacje fotowoltaiczne, solary.  

Inwestycje drogowe  

➢ budowa dróg gminnych, lokalnych - ulica Zielona , Wigury drogi w Bebelnie, Rząbcu, 

Dankowie Małym , Ludwinowie, Przygradowie  

➢  partycypacja w budowie, remontach  dróg powiatowych przebiegających przez 

Gminę Włoszczowa udział finansowy Gminy to 40 % wartości kosztów budowy dróg 

np. ( ulica, 1-go Maja, Koniecpolska we Włoszczowe, droga Kurzelów – Komparzów, 

Rogienice- Bebelno ) jeśli będą możliwości finansowe Gmina dale będzie realizowała 

zadania drogowe, 

➢ partycypacja w kosztach sporządzenia dokumentacji technicznej do dróg 

wojewódzkich na naszym terenie, Gmina Włoszczowa  wspólnie z Zarządem Powiatu 

uczestniczyła w opracowaniu koncepcji budowy obwodnicy dla miasta Włoszczowa, 

które jest w budowie, udział Gminy w opracowaniu dokumentacji technicznej 

przebudowy ulicy Jędrzejowskiej, oraz dla mającego powstać ronda u zbiegu ulic 

Młynarskiej, Sienkiewicza i Głowackiego, Gmina Włoszczowa i Powiat będą 

partycypowały w budowie tego ronda udział samorządów po 30 % kosztów czyli po 

680.000,00 zł  ( gmina, powiat, województwo) 

➢ utwardzono kruszywem drogi dojazdowe do pół to zadanie jest realizowane co rocznie 

Infrastruktura   

➢ wybudowano kanalizację deszczową  w ulicy Wiśniowej od skrzyżowania ulicy 

Żeromskiego do ulicy Sportowej i na osiedlu Brożka we Włoszczowie, 

wodociągi – inwestycja zrealizowana w miejscowości Jeżowice, Gościencin, Silpia  

trwa budowa wodociągu w miejscowości Motyczno, Międzylesie, WZWiK obecnie 

opracowuje dokumentację odnośnie budowy  wodociągu w miejscowościach 

Rząbiec, Wymysłów, Michałów  

Rewitalizacja miasta Włoszczowa  

➢ dość duża inwestycja założony  efekt nie tylko infrastrukturalny bardzo istotny efekt 

społeczny pobudzenie aktywności społecznej, gospodarczej będzie osiągnięty to nie 

i przyciągniecie potencjalnych inwestorów i zachęcenie lokalnej społeczności do 

inwestycji. 

Burmistrz dodał, że dziś radni otrzymali Raport i będą się mogli z tym dokumentem się 

zapoznać, umieszczony został również w Biuletynie Informacji Publicznej.  Debata nad 

Raportem o stanie Gminy Włoszczowa za 2019 rok odbędzie się na sesji w czerwcu br. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie. 

Radna Anna Błaszczyk  - powiedziała, iż zgadza się z wypowiedzią  Burmistrza, że Gmina się 

zmienia pozytywnie i to widać, jest to duża zasługa Burmistrza. Natomiast co do strategii, 

wizja do 2024 roku: atrakcyjna oferta zakresu kultury, wzrost aktywności gospodarczej, 

społecznej - chodzi o sprawę modernizacji osiedla Reja, czy istnieje możliwość w tej kadencji 

zająć się północno-zachodnią częścią miasta. Powstają nowe place zabaw np. w Czarncy  

i nie tylko. Są to  potrzebne inwestycje dla całego społeczeństwa,  korzystają z tych obiektów 

dzieci, młodzież i starsi. W innej części miasta w ramach Rewitalizacji będą nowe obiekty, 

natomiast północna część miasta wygląd tak jak wygląda.  Radna zaapelowała o empatię  

dla mieszkańców tej części Włoszczowy. 

Burmistrz – odpowiedział, że nie dzieli  mieszkańców na zamieszkujących w tej czy tamtej 

części miasta, bo wszyscy są mieszkańcami Włoszczowy. Trzeba dbać o wszystkich 

wykorzystując tutaj zasadę zrównoważonego rozwoju. Gros inwestycji uzależnionych będzie 

od tego jakimi środkami finansowymi będziemy dysponować. Wchodzimy w trudny okres, 

kryzys jaki wystąpił w naszym kraju dociera również do nas. Kończy się okres przyznawania 

środków Unijnych na poszczególne Programy, nasze jednostki: Dom Kultury, OSiR w dobie 

panującej epidemii nie mają dochodów już od dwóch miesięcy, a trzeba ponosić stałe koszty 
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utrzymania tych obiektów. Samorządy monitują do Rządu. Powstają tarcze antykryzysowe 

wspomagające przedsiębiorców, a nikt w tej tarczy nie uwzględnił samorządów Gmin.  

Są ubytki  w porównaniu z rokiem 2019 w dochodach, przyznawanej subwencji, która nie jest 

wypłacana w 100 % . Obchodzimy 30 rocznicę powstania samorządności to jest dobry czas  

na debatę w jakim kierunku zmierza samorząd, czy dalej jesteśmy samorządem suwerennym 

czy już tylko samorządem z nazwy, którą nadała ustawa   sprzed 30 lat, czy też samorządem, 

który będzie tylko realizował zadania zlecone bez zabezpieczenia środków na ten cel.  

Radny Roman Sybis - zapytał Burmistrza czy Gmina przewiduje w przyszłości realizację 

Programu w zakresie instalacji fotowoltaicznej czy jest już zakończony. 

Burmistrz – poinformował, iż został wyczerpany zasób środków w 100 % , który był 

przeznaczony dla samorządów, dalsza realizacja tego Programu będzie uzależniona  

od przyznania dalszych środków zewnętrznych na ten Program. Gmina pozyskała 4 miliony 

złotych, z tego skorzystały indywidualne gospodarstwa domowe. Gmina była beneficjentem, 

otrzymała dofinansowanie zewnętrze oraz zapewniony był wkład własny zainteresowanych 

mieszkańców, wyłonione w drodze przetargu firmy montowały urządzenia.  Jeśli będzie 

dofinansowanie zewnętrzne na energię odnawialną z Unii Europejskiej to  na pewno będzie 

realizowany  taki Program w naszej Gminie. 

Przewodniczący Rady – podziękował Burmistrzowi za przedstawienie Raportu o stanie 

Gminy Włoszczowa za 2019 rok.  

Do punktu 9            

Sprawy różne 

Przewodniczący Rady – zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w temacie spraw różnych. 

Radny Gołda Marek  

1 pytanie  - rewitalizacja  osiedle Brożka  1 i 8 - chodniki łączące podczas prac budowlanych 

zostały usunięte, brak jest przejść, skarżą się mieszkańcy i pytają kiedy zostaną wykonane  

te chodniki, 

2 pytanie  -  chodzi o zasady sprzedaży działek przylegających - jakie są kryteria   

kto decyduje o formie przetargowej bądź bezprzetargowej.  

Poprosił  o udzielenie odpowiedzi  na piśmie.   

Sławomir Owczarek Dyrektor Biura ds. Inwestycji – odniósł się do zadanego pierwszego 

pytania - chodniki zostały rozebrane dlatego, że cały ten kompleks terenów zielonych jest 

przewidziany do kompletnej modernizacji, łącznie z przebudową chodników ponieważ  

te chodniki układane były kilka lat wstecz i zostały ułożone na podłożu z piasku, obecnie robi 

się to na podbudowie z kruszywa. Firma z Radomska wykonuje  prace budowlane jednak 

obecnie panuje epidemia, a część pracowników przyjechała z Ukrainy i podlega 14 dniowej 

kwarantannie. Prawdopodobnie od poniedziałku wznowione zostaną prace budowlane.  

Radny Michał Szafrański – droga łącząca Nieznanowice – Konieczno - złożona została 

interpelacja odnośnie remontu cząstkowego drogi,  uzyskałem odpowiedź, iż remonty będą 

wykonywane po rozstrzygnięciu przetargu na to zadanie. Na tej drodze jest dość duży ubytek  

co sprawia wiele trudności w ruchu drogowym. Czy jest już znany termin kiedy będą robione 

remonty cząstkowe dróg. 

Sławomir Owczarek Dyrektor Biura ds. Inwestycji – udzielił odpowiedzi – prace wkrótce 

zostaną rozpoczęte - Gmina jest już po rozstrzygnięciu przetargu. 

Radny Piotr Turczyński -  powiedział, iż mieszkańcy osiedla Brożka skierowali do niego 

pytanie w sprawie prowadzonych prac na tym osiedlu. Chodzi o studzienki odprowadzające 

wody opadowe. Po opadach deszczu woda nie spływa do studzienek tylko gromadzi się  

na drodze wokół tych studzienek  i innych zagłębieniach na drodze osiedlowej, jak twierdzą 

mieszkańcy prace były wykonane nierzetelnie, przy krawężnikach zalega piasek i żwir. Pytają 

kto dokonał odbioru tych prac. Czy ten teren zostanie uporządkowany, a studzienki będą 

odpowiednio osadzone. Kiedy te usterki zostaną usunięte,  czy te prace już zostały 

zakończone i odebrane czy jeszcze nie. 

Sławomir Owczarek Dyrektor Biura ds. Inwestycji – udzielił odpowiedzi - Rewitalizacja 

miasta  jest zadaniem złożonym, gdzie część zadań np. drogowych nie mogła stanowić  
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więcej niż jeden procent wartości całej Rewitalizacji. Część zadań tzw. drogowych - ulica 

Wiśniowa pochłonęła praktycznie cały procent realizacji zadania drogowego. Na starym 

i nowym osiedlu Brożka  była robiona tylko kanalizacja deszczowa i odtworzenie istniejącego 

asfaltu, trudno się spodziewać, że w miejscach w których w większości  asfalt jest 

dwudziestoletni woda odpływała tam gdzie się należy.  Teraz, aby ta woda mogła odpływać 

to w przyszłorocznym budżecie trzeba będzie sukcesywnie umieszczać kolejne odcinki 

przebudowy całej drogi wewnętrznej na tym osiedlu, tak aby odprowadzić wodę do istniejącej 

kanalizacji. Projekt Unijny nie mógł pochłonąć większej części zadań drogowych i dlatego 

tam jest taki stan. Wykonano tylko kanalizację deszczową, gdzie miejscami woda bez 

problemu spływa do studzienek, są odpowiednie  spadki. Tam gdzie jest stary poniszczony 

asfalt nie będzie cała woda odpływała do studzienek, aby całkowicie odprowadzić wodę z 

dróg osiedlowych trzeba sukcesywnie co roku zabezpieczyć pieniądze na kompleksową 

przebudowę  drogi łącznie z chodnikami i parkingami. Obecnie należy wyprofilować całą 

drogę na osiedlu i położyć nowy asfalt, wykonać chodniki  i parkingi, ale to już z własnych 

środków pieniężnych. 

Radny Piotr Turczyński  - zaproponował, aby umieścić na stronie Internetowej Gminy 

informację dotyczącą prac, które będą wykonywane w późniejszym okresie na tym osiedlu, 

aby mieszkańcy o tym wiedzieli. 

Sławomir Owczarek Dyrektor Biura ds. Inwestycji – poinformował, iż taką informację można 

umieścić dopiero wtedy, gdy Rada przyjmie projekt budżetu na 2021 rok. Jeśli zostaną 

zapisane środki finansowe na budowę części drogi na osiedlu Brożka to wówczas taką 

informację można zamieścić. 

Radny Roman Sybis – poinformował, iż w temacie, który poruszył radny Piotr Turczyński już 

wcześniej rozmawiał z Dyrektorem i Naczelnikiem Wydziału FIP.  Zapytał czy w tej sprawie 

można nakreślić jakąś perspektywę czasową, kiedy i w jakim okresie czasu te drogi etapami 

będą robione. 

Sławomir Owczarek – poinformował, że zadanie to będzie realizowane z własnych środków 

finansowych. Nie posiadamy jeszcze dokumentacji technicznej na wykonanie tych prac, ale 

patrząc na ilość asfaltu i chodników znajdujących się na osiedlu to można liczyć, że aby 

zamknąć całość potrzeba minimum dwóch lat.   

Radny Czesław Młynarczyk – poinformował, że jest potrzebny kamień na drogę przy 

magistrali ciepłowniczej. Ta droga jest rozjechana, przede wszystkim pobocza, przez ciężkie 

samochody kursujące przy budowie obwodnicy. Rolnicy z terenu Ewiny i Kuzek pytają kiedy 

będzie kamień na drogi dojazdowe do pól. 

Sławomir Owczarek – poinformował, iż   przetarg na kamień  już został rozstrzygnięty, 

jednak na razie aura nie pozwala na dowożenie kamienia. Jak ustabilizuje się pogoda, będą 

odpowiednie warunki, kamień będzie dowożony. 

Przewodniczący Rady – zapytał czy są jeszcze pytania w temacie spraw równych, więcej 

pytań nie wniesiono.   

Przewodniczący Rady – poinformował Cyt. „Szanowni Państwo z okazji 30-lecia istnienia  

w pełni demokratycznie wybranego terytorialnego samorządu pragnę serdecznie podziękować 

wszystkim pracownikom samorządowym za ich pracę na rzecz społeczności lokalnej, 

serdecznie dziękuję naszym radnym  za duże zaangażowanie w sprawowaniu mandatu 

Radnego Rady Miejskiej. Życzę wszystkim dobrego zdrowia oraz satysfakcji z wykonywanej 

pracy.” 

Przewodniczący Rady  - poinformował, iż ma wielką przyjemność wręczyć medale. Medal 

został wybity z okazji 480 lat Nadania Praw Miejskich Włoszczowie oraz 100-lecia 

Samorządności. Poprosił  Burmistrza do wręczenia medali radnym. 

Przewodniczący Rady wraz z Burmistrzem wręczyli medale radnym. 

 

Do punktu 10 

Przewodniczący Rady – stwierdził, iż został wyczerpany zaproponowany porządek 

dzisiejszych obrad i zamkną obrady XIX sesji Rady Miejskiej we Włoszczowie. 
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